
Haderslev, den 10. september 2021

Referat af bestyrelsesmøde

torsdag den 9. september 2021

Deltagere:
Bestyrelsesmedlemmer og suppleanter: Carina Bock Møller, Bente Nielsen, Charlotte Juhl-Nielsen,
Louise Prahl Bårris, Anders Rasmussen, Helene Leerskov Rasmussen, Knud Riis – Julie Barslev
Dahl og Mette Jacobsen

Skolens repræsentanter: Simon Mosekjær, Johnny Erichsen, Britt Ebbesen, Anders Ravn, Inge
Christensen

Afbud: Helene

Dagsorden/referat:

1. Velkomst v/ formand 
Velkomst ved formand Carina.

2. Godkendelse af dagsorden
Dagsorden godkendt.

3. Godkendelse af referat
Referat fra sidste bestyrelsesmøde godkendt og underskrevet.

4. Nyt fra skolen
1. Elevsituation / medarbejdersituation / nyt fra lærerrådet

Elever:
Status elevtal - 577 elever i skoledelen og 122 børn i SFO’ en.
Medarbejdere:
Orientering om diverse personaleanliggender og personalesager.
Nyt fra lærerrådet:
En god opstart på skoleåret - glade børn/elever og veloplagt personale.
Dejligt med en opstart uden de mange Covid 19 restriktioner, afstandskrav, m.v. - vi
starter op til en næsten normal skoledag.
Lærerrådsmøde den 4.8. - fejring af ni jubilarer.

2. Skolens faciliteter
Status legepladsen:
Legepladsen nu langt om længe færdig - dog er der desværre 4 ting på legepladsen,
der ikke er blevet godkendt af legepladsinspektøren. Skolen er i dialog med firmaet
om snarlig udbedring af manglerne, så hele legepladsen kan godkendes.
Det store klatretårn mangler fortsat på grund af udfordringer med levering af
materiel.



3. Undervisning 
Uge 36 er en realuge - mange forskellige temaer, aktiviteter og arrangementer - bl.a.
arbejde med eventyr, matematik på mange måder, forskellige spændende foredrag,
introtur for 7.kl. og galla for 8.kl.
10.kl. har været på introtur i uge 35.

4. Andet
Opstart med et fælles socialt arrangement for skolens ansatte (udflugt til
Skamlingsbankens besøgscenter og efterfølgende aftensmad og -hygge på skolen).
Planer om at gøre det fælles opstartsarrangement til en tradition fremover.

Fokus på medarbejdernes trivsel - bl.a. afsat midler til diverse
trivselsarrangementer for personalet.

Dette skoleårs fokuspunkter for det pædagogiske personale er det fortsatte arbejde
med flg. emner:

- Morgensummetimer
- Linjer i overbygningen (7.-8.kl.)
- 10.kl. tilbuddet

Der er lavet en køreplan for arbejdet med ovennævnte fokuspunkter - bl.a. vil
emnerne blive drøftet på lærerrådsmøder, afdelingsmøder og ikke mindst på den
planlagte pædagogiske weekend i januar.
Arbejdet med fokuspunkterne forventes færdig i dette skoleår, så de nye tiltag kan
implementeres fra kommende skoleår 2022-23 for to af emnerne -
morgensummetimer og linjer i overbygningen (7.-8.kl.).
Arbejdet med 10.kl. forventes tidligst afsluttet en gang i løbet af næste skoleår med
implementering i skoleåret 2023-24.

Skolen har indgået en aftale med AD-Media om optagelse af en profilfilm til
promovering af skolen. Filmen forventes optaget i løbet af foråret 2022 og vil blive
lagt på hjemmesiden og på skolens facebook.
Filmen sponseres via skolens leverandører og samarbejdspartnere.

5. Økonomi
1. Budgetopfølgning

Gennemgang af budgetopfølgning pr. 31.juli 2021 (bilag).
Det ser alt i alt rigtig fint ud, og vi har pt. et større overskud end budgetteret, og vi
har derfor valgt allerede i indeværende budgetår at investere i en ny pedelbil, seks
nye elektroniske tavler til undervisningsbrug samt en ny græsbelægning på
fodboldbanen ved SFO-bygningen.

2. Budgetramme 2022
Forventet lavere budgetramme næste år på grund af primært lavere elevtal.

3. Ønsker om lønstigning til lærerne og et forhandlet realskoletillæg til TAP’erne
Simon redegjorde nærmere for ønskerne om lønstigning til lærerne og realskoletillæg
til TAP’erne.



Bestyrelsen drøftede ønskerne om lønstigning og realskoletillæg og gav skolens
ledelse et mandat/en ramme til de kommende lønforhandlinger.

6. Samfundsansvar – en fællesværdi
Arbejdet med det fælles kodeks for samfundsansvar har stået stand by i hele
Corona-perioden.
Simon og Carina har deltaget i en workshop i DP-regi om implementeringen af det fælles
kodeks.
Forslag om, at der arbejdes videre med implementeringen af det fælles kodeks for
samfundsansvar på Haderslev Realskole først på lærerrådsmøder og senere i bestyrelsen.
Enighed om at starte op med de to første emner - “Skolen og omverdenen” og “Skolens
rummelighed og resultater”

7. Eventuelt
Åbent for tilføjelser
Invitation til årsmøde i DP rundsendt til bestyrelsen. Ledelsen kan desværre ikke deltage
denne gang på grund af en planlagt afskedsreception.

Skolens UVU (undervisningsmiljø-vurdering) er nu færdig og tages op på næste
lærerrådsmøde ultimo september. Præsenteres også op på næste bestyrelsesmøde.

Overvejelse om referat af bestyrelsesmøder fremover lægges på forældreintra for at
synliggøre bestyrelsens drøftelser og arbejde. Umiddelbart ikke stemning for at gøre dette.

Referent: Johnny Erichsen

Mødedatoer for kommende skoleår 2021-2022:
26.11.21 – 16.00-18.00, budget 22 fremlægges og godkendes (julefrokost efter bestyrelsesmødet)
26.01.22 – 18.30-21.00
21.03.22 – 18.30-21.00, revisor fremlægger regnskab 21 for bestyrelsen,

planlægning af generalforsamlingen
20.04.22 – 17.00-19.00, generalforsamling samt konstitueringsmøde
16.05.22 – 18.30-21.00


